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Opgericht 23 maart 1929 
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
______________________________________________  
Ereleden:  Jelle Terpstra     Dokkum 
   Henk Canrinus     Hallum 
   Sikke Damstra     Damwâld 
  
Leden van verdienste: Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
 
 
Bestuur: 
voorzitter   Albert van der Ploeg   tel. 06-23837252 
   Ottemawei 7    voorzitter@pkvfrisia.nl 
   9067 DT  Readtsjerk 
 
secretaris  Germ Durk de Vries   tel.  06-21542179 
samenstelling Us Hobby       Pantsjewier 41    secretaris@pkvfrisia.nl 
   9073 HM  Marrum 
 
penningmeester  Sikke Damstra     tel. 06-45309136 
   Nijewei 3                  penningmeester@pkvfrisia.nl 
   9104 DK Damwâld                 
 
2e voorzitter  Tietsje de Bruin     tel. 06-43497930 
beheer materialen  Cantaart 36        
   9291 AK Kollum  
      
tentoonstell.secr.&  Arie Hagedoorn     tel. 06-23539953 
tentoonstell.penningm. Master de Grootstrjitte 4      tentoonstelling@pkvfrisia.nl 
en ringencommissaris 9104 HN Damwâld                ringen@pkvfrisia.nl 
                               
bestuurslid   Hugo Bruinsma                   
PR en Nieuwsbrief  Koekoeksblom 21    pr@pkvfrisia.nl  
   9104 HZ  Damwâld 
 
bestuurslid  Sita Herder    tel.  0519-571326 
   Wjuk 14      
                9145 RB  Ternaard 
 
 
Tatoeëerder: 
 
Henk Canrinus, Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum.  tel. 0518-431118 
________________________________________________________________              
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Voorwoord 
 
We kunnen met volle tevredenheid terugkijken op een prachtige 
Frieslandshow.  Het opbouwen, de show en het afbouwen ging prima dankzij 
de inzet van ons allemaal. Hartelijk dan voor de hulp en de gezelligheid.  
En dan was het natuurlijk genieten van de dieren, onze collega fokkers en 
houders, maar ook van het draaiend rad en de kunst om zo veel mogelijk van 
de aanwezige contanten in de kas te krijgen. Alleen de prijsuitreiking moet 
nog wat anders. Dat komt op vrijdagavond niet tot zijn recht. Misschien is de 
zaterdagmiddag om drie uur beter als de fokkers er zijn om de dieren weer op 
te halen. Ze kunnen dan gelijk ook de prijs in ontvangst nemen. 
 
We waren net op tijd met de Friesland show, want de virussen grijpen weer 
om zich heen. De vogelgriep en de Corona. Een conclusie zou kunnen zijn 
dat je de shows buiten het griepseizoen moet organiseren. In de praktijk is dat 
juni tot en met oktober. Het vogelgriep virus gaat niet meer weg en datzelfde 
geldt voor het Corona virus. De roep om tegen vogelgriep te enten wordt 
steeds luider en wanneer de markt producten van geënte dieren toe laat wordt 
het maken van een entstof lonend. De kippen kunnen dan het hele jaar weer 
vrij uitlopen en de watervogels vrij zwemmen. 
 
Met de kennis van het oude jaar, weer vooruitkijken naar het nieuwe jaar. 
De Sint is al naar huis gegaan, want na vijven is zijn werk van de baan. 
Het vuurwerk wordt met Oud en Nieuw gedoofd en carbidschieten na vijven 
niet meer geoorloofd. In december en januari nog eens enten om toegang te 
houden tot evenementen. 
Met 2G niet meer testen wordt door een groot aantal ervaren als pesten. 
De wet welzijn dieren wordt door vele (klein)veehouders gezien als klieren.  
Want natuurlijk gedrag in een kooi of hok mag.  
Alleen als het moet ben je als houder nog wel even zoet. 
 
We kijken uit naar nieuwe mensen, die de leegte vullen van de leden die ons 
zijn ontvallen. 
Toch wil ik ons allemaal een gelukkig en gezond nieuwjaar toewensen. 
Wij gaan met heel veel zin een nieuw kleinveehouderij jaar in. 
 
 
Albert van der Ploeg, voorzitter. 
 
 
 



 
 
 
 

Vrienden van de Frieslandshow/ 
PKV Frisia Dokkum e.o. 
 
Broeksterwâld:  

 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets & Co 
 Sikke Damstra 
 Kleindieren Van de Maginaris 
 Johannes Scherjon 

Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Feanwâlden 
 Dierenspeciaalzaak Yn’e loads  

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Readtsjerk  
 It Deel 

 

 
 
Vindt u het ook van belang dat wij de Frieslandshow blijven organiseren? U kunt 
ons steunen door ook vriend van de Frieslandshow te worden. 
Het bestuur geeft graag informatie wat de mogelijkheden zijn. 
 
 
 
   



 
 
           
                                                          
 
Notulen Ledenvergadering vrijdag 17 september 2021 
 
Met kennisgeving afwezig: Hugo Bruinsma, Henk Canrinus, Evert Rignia, 
Daan Plutschouw, Lammert Braaksma en Siep Leegstra. 
 
1 Opening. 
We wachten even op Germ-Durk. Hij is onderweg, maar staat vast in de 
binnenstad van Dokkum. Om 20:12 kunnen we beginnen. Albert heet ons van 
harte welkom en we zijn blij dat we weer op deze manier bij elkaar kunnen 
komen. Deze keer niet bij Van der Meer en het hoe en wat kennen we. Ook 
hebben we bij Adolf Langhout vergaderd en dat ging ook prima, maar nu 
proberen we De IJsherberg. We staan ook even stil bij de mensen die niet 
meer onder ons zijn o.a. Jan Castelein en Ate Hoekstra. 
We hopen dat we nu een normale periode ingaan met een JDD en een 
Frieslandshow, om onze dieren te laten zien aan elkaar, maar ook aan 
anderen. 
 
2 Notulen vorige vergadering 18 september 2020. 
De notulen worden per bladzijde doorgenomen. Er zijn geen op- of 
aanmerkingen. 
 
3 Ingekomen stukken en mededelingen. 
Hugo, Sita en Jan hebben nog ringen over. Als iemand ringen over heeft kan 
dit gemeld worden bij Arie. Hij maakt dan een mail en stuurt dit naar alle 
leden. 
Op 10 juli komt de Raad van Advies van de KLN bijeen te Putten. Frisia 
heeft een voorstel ingediend m.b.t. het verhogen van de leeftijd van 
jeugdleden. Arie heeft echter geen uitnodiging ontvangen maar gaat er ook 
niet naar toe i.v.m. duivenvluchten. 
De KLN komt ook met een voorstel over de showindeling. 
Op 23 oktober is er ook een vergadering, maar dan hebben wij de 
Frieslandshow.  
De Noordshow heeft een statutenverandering gehad, hierdoor kunnen clubs 
uit aangrenzende provincies lid worden. Ook scholen kunnen lid worden en 
dit doen met name de AOC’s. Dit heeft als doel, dat er genoeg vrijwilligers 
zijn die mee helpen om de show op te bouwen en weer af te breken. Plan 
Noordshow Hardenberg. Er zijn zes hallen, die door 6 aparte groepen wordt 
ingericht. Voor aan- en afvoer van dieren, wordt ruimte gemaakt naast de 
hallen. Je hoeft nu niet onder de weg door via de trappen. De reistijd is voor 



ons ietsje langer. Er zijn drie dagen minder voor de opbouw. Hardenberg is 
een stukje duurder dan Assen, goedkoper dan Leeuwarden. Plan lijkt erg 
goed! Zeer professioneel. Nieuwe voorzitter Noordshow: Evert Visser. 
Tekenen van het burgerinitiatief.  De 1ste en 2de kamer heeft deze nieuwe wet 
goedgekeurd. Albert denkt dat het nog gekker gaat worden als we geen 
reactie geven. De leden wordt gevraagd om het burgerinitiatief te tekenen en 
op te sturen. 
 
4 Jaarverslag 2020. 
Het verslag wordt per bladzijde doorgenomen. Er zijn geen op- of 
aanmerkingen. 
 
5 Financieel verslag PKV Frisia 2020 en de Frieslandshow 2020. 
 Sikke licht het groene papier toe. De kosten zijn gaan zitten in de aanschaf 
van de bodywarmers en het houden van de BBQ.  
Ook de kosten van de attenties vallen hoger uit dan normaal. Dit komt door 
de rouwadvertentie van Andries v/d Meer. 
Jilles vraagt of de sponsoractie wat heeft opgeleverd. Dit is niet veel, mede 
omdat steeds meer clubs mee doen. 
 
6 Verslag kascontrolecommissie en benoeming nieuw lid. 
Rein Halbertsma doet het woord. Sikke moest het duo bij de les houden. Het 
voelde een beetje als een reünie. De kas was super voor elkaar. Sikke 
controleren is hetzelfde als vragen of de Paus ook naar de kerk gaat! Er wordt 
hartelijk om gelachen. Albert vraagt of deze uitspraak alstublieft kan worden 
opgenomen in de notulen. Bij deze! 
Jillis is de vervanger van Simke.  Simke wordt hartelijk bedankt. 
 
7 Begroting PKV Frisia 2021 en de Frieslandshow 2021. 
Het oranje papier is de begroting. De drinkflessen moeten nog worden 
aangeschaft. De begroting wordt vastgesteld. Sikke wordt bedankt. 
 
8 Bestuursverkiezing. 
Germ-Durk wordt als secretaris in het bestuur goed bevonden door de 
vergadering. Arie wordt ook nog voor een periode van drie jaar binnen het 
bestuur verwelkomd. 
 
9 Eren en waarderen. 
We hebben als bestuur erover nagedacht, maar niet iedereen wil gewaardeerd 
worden dus doen we het deze keer zelf maar met een kopje koffie of thee. 
 
10 Beleid PKV Frisia en samenwerking NOF. 
We hebben onze missie, visie en strategie en we moeten zuinig zijn met onze 
jeugd en deze behouden. Daarnaast zijn er vergaderingen met de NOF-clubs 
i.v.m. samenwerking. 



In februari was deze online en Albert was hierbij aanwezig. Dit was vooral 
oriënterend. In mei was er weer een vergadering, deze was “live” en Arie was 
hierbij aanwezig. Arie neemt het woord en vertelt dat Frisia, Trynwâlden 
twee maal heeft uitgenodigd om mee te doen met de Zomershow. Het 
antwoord was tweemaal nee.  
Trynwâlden wil gezamenlijk een show organiseren, waarbij de bestaande 
shows zouden  moeten worden opgeheven. Wij houden ons echter vast aan de 
Frieslandshow. Aan de financiën zijn we niet aan toe gekomen. In september 
moet iedere club met een locatie komen. Frisia heeft Holwerd aangedragen, 
maar dat was niets. Wij, als club zijn voor samenwerking, maar dan op het 
gebied van JDD of promotie. Dit verhaal wordt vervolgd. 
 
11 Activiteiten 2021. 
JDD, hopelijk kan het weer bij Wolters. Arie heeft gevraagd maar nog geen 
antwoord. Dit jaar willen we ook een jaarlingenklasse en vriendenklasse 
organiseren. De hoenderachtigen en konijnen moeten dan wel geënt zijn. Ook 
hebben we contact met de Kinderboerderij te Dokkum, Welkoop Kollum en 
natuurlijk Welkoop Dokkum i.v.m. “de Hooiberg”.  Ons laten zien is 
belangrijk. 
Inmiddels zijn er drie nieuwe leden, namelijk Koning uit Hallum, Hiske 
Vrieling uit Engelum en Remco v/d Wagen uit Ternaard. 
 
12 Us Hobby en de digitale nieuwsbrief. 
De Hobby wordt zeer gewaardeerd door de leden, maar om met de tijd mee te 
gaan hebben we ook een digitale nieuwsbrief. Hier hebben we echter wel 
hulp bij nodig. Wij willen als bestuur niet alleen deze brief vullen, dus heb je 
een leuke foto met of zonder verhaal stuur dit eventjes op naar Hugo. 
 
13 Rondvraag. 
Er hangt geen lijst bij de Welkoop, welke dieren te koop zijn. Dat klopt. Dit 
mag namelijk niet. Arie zijn telefoonnummer is bij de Welkoop bekend. Hij 
wordt gemiddeld 3x per week gebeld en probeert deze mensen dan te helpen. 
Moeten we straks getest worden voordat je op de show mag komen? Geen 
idee. 
Fedde: Kunnen de nieuwe leden in Us Hobby komen? Elk jaar in de laatste 
Us Hobby komt een mutatielijst. 
Jan Rietberg vertelt dat de kippen die nu in de Hooiberg zitten groot worden 
en dat er iets anders in moet. Jilles heeft wel een voedster met drie jongen. Er 
wordt binnenkort gewisseld. 
Sita: Is er een nieuwe ledenlijst? Ja die komt naar haar toe. 
De volgende ledenvergadering is op 17 september 2021. 
 
14 Pauze. 
 
15 Ynlieding fan Pyt van de Polder.  



 
Neisoarger en behearregisseur oer natuer en wyld yn iepen fjild.  
Een boeiend verhaal begeleid met dia’s, over dieren die dichtbij huis te zien 
zijn. 
 
16 Sluiting. 
We sluiten om ongeveer 22:30 af. Er wordt nog even nabesproken en dan 
stapt iedereen op. De voorzitter wenst iedereen Wel thuis!!! 
 
 
 
                        Tietsje   
 
  
 
 
 
 
 
 
 

In Memoriam Jeroen Broekema 
 
Jeroen Broekema, steun en toeverlaat niet alleen op ICT-gebied, ook als 
mens en raadgever zo nadrukkelijk aanwezig, is ons ontvallen.  
We hebben Jeroen leren kennen als een heel positief persoon, die altijd 
goed gemutst de problemen van het moment tot het ware niveau wist neer 
te zetten of het nu technische zaken betrof of ging over intermenselijke 
contacten. 
Zijn positieve, altijd opgewekte uitstraling zal ons bijblijven.  
Ons medeleven gaat uit naar de naasten van Jeroen, we wensen hen veel 
sterkte toe.  

 Bestuur en leden van pkv Frisia Dokkum  e.o.  
 
 
 
 



 
 

 
Door Suzanne Veffer 
 

 
Mijn naam is Suzanne. 
Samen met mijn man en 
3 jonge kinderen wonen 
wij op een boerderij in 
Feanwâlden.  
 
Al van kleins af aan ben 
ik gek van dieren, alleen 
waren mijn ouders er 
helaas minder fan van, 
dus geen dieren toen voor 
mij.  
 
Nu heb ik dus ruimte 
genoeg voor mijn passie!  
Er loopt hier dan ook van 
alles rond, maar met m’n 
konijnen ben ik nu echt 
bezig voor de keuringen 
en wie weet volgt de rest 
nog eens.  

 
Afgelopen jaar is dan ook mijn eerste nest Groot Lotharingers geboren. 
Daarvan heb ik 2 jongen gehouden en ga ik het beleven hoe die uit gaan 
groeien. Ik heb 1 volwassen voedster en ram en 2 eigen gefokte jongen uit 
mijn eerste nest. Nu ik dit schrijf is diezelfde voedster hoog drachtig en 
wacht ik dus vol spanning de bevalling af, kijken wat daar weer voor 
moois uit gaat komen. 
 
 
     Suzanne 
 
 



 
                                
 
Contributie en advertenties Us Hobby 

 
Beste leden van PKV-FRISIA, 
 
Zoals elk jaar vinden jullie bij het laatste nummer van Us Hobby de nota 
voor de contributie. 
 
De contributie bedraagt 17,50 euro per lid. Jeugdleden betalen 8,75 euro.                                 
Daarnaast is er voor leden die de fokkerskaart bij PKV Frisia hebben een 
bijdrage voor de Frieslandshow van 7,50 euro. Jeugdleden betalen 3,75 
euro. 
 
Dit jaar hebben we gelukkig weer een geweldige mooie Frieslandshow 
gehad. Veel lof gehad over de uitstraling van de show.  
Dit hebben we met elkaar gedaan en daar mogen we best trots op zijn. 
 
Voor de adverteerders in Us Hobby zit hierbij ook hun nota.   
Bij dezen wil ik dan namens het bestuur ook alle adverteerders hartelijk 
bedanken voor hun advertentie. Dankzij jullie is het mede mogelijk om 
zo'n leuk clubblad te hebben. 
 

Mochten er mensen zijn die 
ook een advertentie willen of 
iemand weten die graag een 
advertentie wil hebben in ons 
clubblad of in de catalogus,  
neem dan even contact op met 
iemand van het bestuur. 
Adverteerders zijn nodig om 
alles financieel rond te krijgen.  
 
Dringend verzoek om de nota 
te betalen binnen 4 weken.  
 
Sikke Damstra.                                                                                                      
Penningmeester PKV Frisia. 
 



 
59ste Frieslandshow  
PKV Frisia Dokkum e.o.  
 

 
 
 
 
 
 

Het spande er om… Kunnen we door of maakt Covid 19 het ons 
onmogelijk om de 59ste Frieslandshow te organiseren? Een dubbeltje op 
zijn kant en dat viel de goede kant op. De Frieslandshow ging door! 
We kunnen terugzien op een prachtige show. Zowel de prachtige 
aankleding van de tentoonstellingshal in MFA de Ynset in Holwerd als 
ook de prima ronduit prettige sfeer tijdens de show was top!  
In deze Us Hobby een verslag van de show, de winnaars en de foto’s. 
De 59ste Frieslandshow? Klopt dit wel? Wellicht zullen sommigen onder u 
nog weten dat de laatste gehouden Frieslandshow in 2019 de 57ste was.  
De 58ste Frieslandshow werd in 2020 wél georganiseerd en was klaar voor 
de start maar … Covid 19 gooide vorig jaar roet in het eten. De 
georganiseerde 58ste Frieslandshow werd daardoor een show die op het 
laatste moment geen show werd.  Na al het werk en vastleggingen onder 
nummer 58  hebben we de telling om praktische redenen maar laten staan. 
 

 
Met dank aan Marcella’s haarstyling te Marrum: ons bord op 1e klas zichtlocatie 



 
Onze tentoonstellingssecretaris Arie Hagedoorn had zijn zaakjes weer 
prima voorbereid. Op laatste moment was het nog even spannend want 
het was Arie in z’n rug geschoten waardoor hij hakkenkrukkig in 
beweging kwam als hij er in slaagde van zijn stoel op te staan. Oei 
dachten wij, Arie moet er wel bij blijven natuurlijk. Maar doorzetter die 
hij is, kwam alles goed en liep de organisatie als een trein. 
De voorbereiding met de tentoonstellingscommissie was eerder op 12 
oktober en hier zijn de laatste zaken doorgenomen en werkzaamheden 
verdeeld.  De materialen waren op tijd gebracht en gehaald zodat we op 
tijd konden beginnen. Nieuw was dat de ontsmetting van de kooien buiten 
plaats vond. Henk Canrinus hanteerde de spuit en behandelde de kooien 
voordat de kooibakken de hal in werden gedragen. Het systeem werkte 
goed. We waren met flink wat mensen dus het ging heel vlot. Voor 
volgend jaar dit systeem weer toepassen maar dan wel met meer mensen 
die Henk assisteren. Met vereende krachten en een gezellige sfeer vlotte 
het opbouwwerk snel de dinsdagavond.  Sterker nog, Op dinsdagavond 
waren alle kooien geplaatst en het strooistel al in de kooien gebracht, 
bordjes met kooinummers geplaatst etc.  Voor de woensdag dus geen 
stress om op tijd klaar te zijn voor de komst van de dieren. 
 

 
Ook zonder de dieren en kooiomlijsting al een mooi gezicht.. 
 

 
Grote zaal klaar voor de komst van 626 kleindieren 



Totaal 626 dieren ingeschreven voor de 59ste Frieslandshow. Net als bij 
onze jongdierendag begin september fors mee dan bij de vorige 
Frieslandshow in 2019.  Inzenders hebben er duidelijk zin in.  
 
De keuring van de watervogels vond al op de woensdagavond plaats. Het 
is altijd puzzelen welke keurmeesters beschikbaar zijn op welke tijd. 
Keurmeester E.W. Zwama was alleen op woensdag beschikbaar dus aan 
hem de eer de eerste dieren te keuren op de 59ste Frieslandshow. Op de 
woensdagavond direct al een U predicaat. Fokker Jaap Meindertsma uit 
Buitenpost behaalde met zijn witte kwakereend deze uitmuntende score 
van 97 punten. Proficiat.  
 

 
Keurmeester E.W. Zwama en schrijver Siebe de Graaf op woensdagavond in actie. 
 

 
Kwakereend Wit  U 97  eigenaar/fokker Jaap Meindertsma 



Op de woensdagavond na het inkooien is de tentoonstellingszaal met 
vereende krachten “in volle tooi”  gebracht. Kooirokken aanbrengen, 
opruimen, aanvegen enz. De finishing touch. Al zeggen we het zelf: een 
schitterend geheel in een prachtige accommodatie, een echte show die het 
waard is om show te worden genoemd! 
Donderdagochtend startte met koffie.  Keurmeesters, schrijvers, aandragers 
en overige medewerkers verzamelen zich in de kantine om na het 
welkomstwoord van voorzitter Albert van der Ploeg te beginnen met hun 
taak. De keuring van de hoenders, dwerghoenders, sierduiven en konijnen. 
De dag verliep in een gemoedelijke en gezellige sfeer met tussen de middag 
een gezamenlijke lunch verzorgd door de mensen van MFC de Ynset 
 

   
Als van ouds: een gezellige keuringsdag met uitstekend verzorgde lunch  
 
De Keuring  
 

 
Keurmeester Apperlo bezig met zijn keuring.  Ellie Canrinus schrijft. 



 
Tietsje de Bruin schrijft bij keurmeester Evert Visser 
 

 
Aandrager Rein Halbersma, keurmeester Gerrit Grooten en schrijver Siebe de Graaf 
 

 
 
 
 
 
 
 
Verstoppertje spelen? Ook dit diertje ontkomt 
niet aan het oog van de keurmeester…  

           



 
 
 

 
Herke Brinkman keurt de Friese hoenders 
 
 
 



 
 

 
van der Heuvel schrijft bij keurmeester Roel Schraa. 
   
 

 
Ype Kroodsma draagt de dieren aan en volgt de keuring aandachtig… 
 
 



 
 
 

 
Siep Leegstra schrijft bij keurmeester van Es 
 
 

 
Duivenkeurmeester Willem de Wal met schrijfster Angelina de Bruin 



 
 

 
Keurmeester A. van der Streek in actie. Evert Meinema schrijft. 
 
 

                  
Henk Canrinus 



 

 
Keurmeester Albert Meester en schrijver Jan Rietberg 
 

 
          De veegploeg…   Jelle en Henk. Altijd in voor een geintje…… 

        



De eindkeuring konijnen 
 

 
Keurmeesters Schraa, Apperlo en Grooten bezig met de eindkeuring 
 

 
de punten.. 
 

            
de winnaar 



Cavia keuring op zaterdag 

 
 
Tietsje de Bruin had er veel energie ingestoken om om veel cavia’s op de 
Frieslandshow te krijgen. Binnen de  drie daagse Frieslandshow een 
speciale eendaagse open caviakeuring op zaterdag. Dus goed voor de 
cavia’s en leuk voor de caviafokkers. Jammer genoeg viel het aantal 
inzendingen erg tegen. Voor de eendaagse keuring waren genoeg kooien 
gereserveerd. Deze waren in aanloop naar de zaterdag gevuld met 
knuffels want een lege kooi is maar niks nietwaar? Op zaterdagochtend 
dus inkooien en speciaal voor deze keuring kwam keurmeester Gerrit 
Grooten voor de tweede keer naar onze showlocatie om de diertjes te 
beoordelen en van een predicaat te voorzien. Ondanks het lage aantal 
inzenders was het zaterdag ochtend een mooie sfeervolle en gezellige 
keuring. Heel veel ruimte voor uitleg door- en overleg met de 
keurmeester en met elkaar. De kampioen van de cavia’s werd de CH-
Teddy driekleur Bentley  van Anne Poelstra uit Hallum.  Gefeliciteerd! 
Verderop in deze Hobby de foto van deze Bentley.  
Wellicht was deze eerste speciale eendaagse caviakeuring een opmaat 
naar volgend jaar.   Lezers/caviafokkers, volgend jaar in oktober is er 
opnieuw een kans om dan met velen in te sturen op  
onze 60ste Frieslandshow! 

 
Voorbereiding 
voor de keuring 



 

 
Keurmeester Gerrit Grooten aan het werk. Tietsje schrijft. 
 

 
 

 
 



De Kampioenen  

Mooiste konijn van de 59ste Frieslandshow 
Rus zwart U 98 punten 
Eigenaar/fokker F. de Jongh, Balk. 
 

 
 
 
 
 

 
Mooiste dwerghoender 59ste Frieslandshow 
1e U voor de Leghorn Kriel Nederlands type 
Patrijs Goudfitter. U 97 punten 
Eigenaar / fokker Sije Heidstra, De Westereen 
 

 



 
 

Mooiste hoender 59ste Frieslandshow 
Fries hoen Geelwitpel 1e F 96 punten 
Eigenaar/fokker M. Wiersma, Jistrum 
 

Mooiste sierduif 59ste Frieslandshow 
Oud Hollandse Kapucijn  
Duivin oud  Rood gemonnikt.  96 punten  
Eigenaar/fokker Adolf Langhout, Damwâld 

 



 

Mooiste watervogel 59ste Frieslandshow 
Kwakereend vrouw oud  U 97 punten 
Eigenaar/fokker Jaap Meindertsma, Buitenpost 

 
 

 

Mooiste Cavia 59ste Frieslandshow   
CH-Teddy driekleur (lilac-safraan-wit)   
Bentley   
vrije klasse  F 95 punten 
Eigenaar/fokker Anne Poelstra, Hallum 

 
 
 



Bekroonde dieren jeugdleden 

 
Mooiste konijn 
jeugdlid 59ste 
Frieslandshow 
 
Klein Lotharinger 
Voedster jong.   
1F 95,5 punten. 
Eigenaar/fokker 
Tjeerd van der 
Heuvel, Burum 
 

 
Mooiste dwerghoender van jeugdlid  op de 59ste Frieslandshow 
Leghornkriel N.T. hen jong Blauwpatrijs goudfitter  F 96 punten 
Eigenaar/fokker Esther Bruinsma, Damwâld 



Winnaars 

 
Anne Poelstra en partner met haar winnende cavia genaamd Bentley 
 
 

Adolf Langhout met partner Astrid en werknemer Feie van der Meer 



Jeugdleden 

 
Esther Bruinsma neemt haar prijs in ontvangst van wethouder Breeuwsma.  
 

 
Wytze Postma ontvangt aanmoedigings beker van wethouder Breeuwsma 



 
Wytze Postma met zijn New Hampshire kriel hen jong  ZG 95  
 

 
 
 
 

 
 



Halbe Sijtsma slingert het draaiend rad 
en met succes.  
De lootjesverkoop levert geld voor 
Frisia en prijzen voor de lotenkopers op.  
Dubbel doel en nog leuk ook! 

 
Tietsje verkoopt lootjes aan Evert en Hugo 

 
En dan is het einde 59ste Frieslandshow.   
Met elkaar afbreken en opruimen en als allerlaatste samen een drankje 
doen en patatje eten in de kantine. We kunnen terugzien op een geslaagde 
tentoonstelling met veel inschrijvingen, uitstekende kwaliteit dieren 
(3xU) en gezelligheid voor en tijdens de show.  
In deze Hobby een verslag in een stukje tekst en beeldmateriaal. 
Niet alle foto’s kunnen we in Us Hobby kwijt. Straks wel mogelijk om 
meer foto’s  te zien op onze website www.pkvfrisia.nl 
Kunnen we met elkaar nog even nagenieten van onze prachtige show. 
Hopelijk kunnen we volgend jaar vrij van virussen onze 60ste 
Frieslandshow gaan organiseren.  
Voor eerst iedereen een goede Kerst en een in alle opzichten een goed 
Nieuwjaar 2022 toegewenst! 
      Germ Durk 
 

 

http://www.pkvfrisia.nl/


 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Onze materialen 
Na de Frieslandshow zijn onze materialen naar Daan Plutschouw 
verhuisd. De opslag in Holwerd was gelet op de afstand naar de MFA 
“De Ynset” wel mooi naast de deur, maar de beperkte ruimte en de grote 
hoeveelheid stof maakte, dat we Daan benaderd hebben. We zijn blij, dat 
we bij hem onderdak gevonden hebben. Daan als betrokken lid heeft 
goede ideeën om de opslag van de materialen te optimaliseren. Tijdens de 
verhuizing hebben we ook een en ander kunnen constateren.  

Zo beschikken we over een grote hoeveelheid betonnen 
drinkbakken, die we niet of nauwelijks meer gebruiken. Een deel 
van die drinkbakjes willen we aan de man brengen. Mochten er 

leden zijn, die belang hebben bij die “drinkbakjes”, dan kun je contact 
opnemen met Sikke Damstra, die de verkoop verder regelt. 
 
Zomershow 

We hebben de 59e Frieslandshow kunnen en MOGEN organiseren. Veel 
shows zijn echter afgelast door de uitbraak van de vogelgriep en de 
stapeling van coronamaatregels. Andere shows vinden plaats zonder de 
hoenderachtigen onder een coronaregime. De hoenderachtigen komen er 
bekaaid af in dit tentoonstellingsseizoen. Nu kun je je ook richten op het 
zomerseizoen en daar uitkijken naar de Zomershow Noordoost Friesland 
op de laatste zaterdag in juli. Die show is tot nu toe gekoppeld aan de 
Boerendag van de Paardendagen. De vraag is of dit grote evenement in 
2022 gehouden gaat worden, daar is de vogelgriep geen belangrijke 
factor, wel de stand van zaken rond het coronavirus. Je kunt als fokker 
wel inspelen op de mogelijkheid van een ZOMERSHOW door enerzijds 
je fokprogramma er op in te richten, maar bovenal met je tal van dieren er 
op in te spelen. Vroeg fokken, broeden kunnen dieren opleveren, die in 
juli als jonge dieren ingezet kunnen worden op de show. Maar evenzeer 
kun je overjarige dieren inzetten, zeker een goed alternatief voor de 
hoenderachtigen. Konijnen kunnen in principe het hele jaar door geshowd 
worden, wel zal de verharing beperkingen opleveren. 



Het is heel goed mogelijk de Zomershow los te koppelen van Boerendag. 
Wel moeten we bedenken, dat de opzet van de Zomershow in belangrijke 
mate gekoppeld is met het begrip propaganda, uitstraling naar het grote 
publiek. Een koppeling aan bv een paardenevenement, Buitenpost dan 
wel Dokkum zou ook een mogelijkheid zijn. Zo zijn er nog wel wat 
mogelijkheden. Wel denk ik te moeten stellen, dat regio Noordoost 
Friesland wel een voorwaarde is, ook gezien de naam van de show. 
De organisatie van de Zomershow is een samenwerkingsverband van De 
Aeikoer, pkv Burgum en pkv Frisia, waarbij we de hoop uitspreken, dat 
ook Trynwâlden gaat aansluiten. Een belangrijke factor wil ik nog 
benoemen en dat is dierenwelzijn. Waar en hoe we de show ook opzetten, 
het welzijn van de dieren dient geborgd te zijn, dat houdt in dat onder alle 
omstandigheden de dieren beschermd gehuisvest zullen dienen te zijn 
tegen de weersomstandigheden. Regen, wind, zon. Zondermeer in de 
open lucht is niet mogelijk. 
 
Virussen  
Het coronavirus overwoekert alles, maar feit is dat wij als 
kleindierliefhebbers met meer dan het pandemievirus corona bestempelde 
virus te doen hebben! Dat werd ons nog eens flink ingewreven in de week 
na de Frieslandshow. Het vogelgriepvirus maakte in no time een einde 
aan een veelbelovend tentoonstellingsseizoen. Dan maar shows zonder de 
hoenderachtigen hebben vele showbestuurders aanvankelijk gedacht en 
daartoe de voorbereidingen gestart. Zeker zo zijn er ook enkele shows 
gehouden, maar al heel snel werd duidelijk, dat de meerderheid van de 
organisaties hun aspiraties opgaven. De ene na de andere melding kwam 
bij het FB binnen, die de show niet door lieten gaan. Dat de aangescherpte 
maatregels rond “corona” hier grote invloed op hebben is ontegenzeglijk 
waar. Van de grote shows staan de Zuid-Nederlandse sierduivenshow, 
met de bondsshow van de NBS, verplaatst van de afgelaste 
Gelderlandshow, en de Noordshow nog in de steigers. De Hanzeshow en 
mogelijk de Zuiderzeeshow gaan ook door zoals het zich nu laat aanzien.  
 
Hoop …… ! 
De overheden in Nederland en in Frankrijk hebben toestemming gegeven 
voor een pilot = proefproject voor vaccinatie tegen VOGELGRIEP. Dit 
is/kan een heel belangrijke stap zijn naar bestrijding van het met name 
door de hobbyhouders gehate virus dat veelal niet de hobbydieren treft, 
maar de beroepsmatige pluimveehouderij veel schade berokkent. Wel lijdt 
de hobbyhouder bijzonder onder de maatregelen die de huidige 
bestrijding omvat. Geen samen brenging van = geen show, 
afschermingsplicht, vervoersverbod. Er gloort dus hoop. Wel is het zo, 
dat we eerst de resultaten van de pilot moeten afwachten en vervolgens 



hopen op maatregelen van de overheid, die zullen moeten leiden tot een 
aanpassing van het huidige beleid. Heel belangrijk zal zijn, dat meerdere 
landen zich zullen aansluiten bij de pilot. Immers er is hier sprake van een 
Europees beleid, die op landelijk niveau slechts kleine variaties kent. Hoe 
meer er mee gaan doen, hoe groter de kans, dat er iets gaat veranderen. 
Zeker is, dat als er iets gaat veranderen, de houders van hoenderachtigen 
te maken zullen krijgen met een jaarlijkse of misschien wel een 
halfjaarlijkse vaccinatie. Eer dat het zo ver is zal er nog wel wat tijd 
overheen gaan al hebben we via corona ook gezien, dat vaccins redelijk 
snel te ontwikkelen zijn. 
 
Opmerking: 
Schrijf ik in het voorgaande nog over het mogelijk doorgaan van de 
Zuiderzeeshow. Zojuist kreeg ik bericht, dat deze show ook niet doorgaat. 
De reden wil ik jullie niet onthouden. Het college, waar de show 
gehouden zou worden heeft de verleende huurovereenkomst ingetrokken 
vanwege…. Coronadreiging. M.a.w. de inzenders en organisatie zouden 
het coronavirus wel eens in het gebouw kunnen brengen en het vergeten 
weer mee te nemen! Deze formulering is even krom als de reden om de 
huurovereenkomst te annuleren! 
       Arie 
Noordshow  
 

Op 20, 21 en 22 januari 2022 wordt de 42ste 
Noordshow georganiseerd op de nieuwe locatie 
in Hardenberg. Op dit moment (14 dec)  is de 
informatie zo dat de Noordshow wél door 
gaat  in januari. Voor het op- en afbouwen en 
werk tijdens de keuring/show zijn mensen nodig. 
Rechtstreeks heeft u hiervoor uitnodiging 
ontvangen  van Hetty Borger, coördinator 
vrijwilligers “Noordshow”. Misschien heeft u 

zich al aangemeld.  Als dit nog niet is gebeurd en u wél mee wilt helpen 
in Hardenberg dan graag rechtstreeks even bellen of mailen met Hetty 
Borger. Met elkaar de schouders er onder voor onze unieke Noordshow! 
 
Email: medewerkers@noordshow.nl   t.a.v. Hetty Borger.  
Vrijwilligers coördinator “Noordshow”   Telefoon: 06-53925038 

 
 
         

mailto:medewerkers@noordshow.nl


 
Door Jan Weistra 
 
Even voorstellen.  
 
Als “nieuwbakken” lid is het toch goed 
om je even voor te stellen. Dan is het 
nieuwe er direct wat vanaf en als de 
bekers worden uitgedeeld na de show 
dan heb je ook niet direct van “wie is 
dat ju…” Na 20 jaar vogeltjes kijken en 
73 jaar oud krijgen sommige mensen 
het gevoel dat er toch eens aan een 
nieuwe uitdaging moet worden 
begonnen. Je kunt jezelf de vraag 
stellen “wat zal ik nog uithalen op mijn 
leeftijd”, maar een mens is zo jong als 
ie zich voelt. Dat heb ik dus ook. Ik ga toch graag nog eens de uitdaging aan. 
In een voor mij eigenlijk volslagen nieuwe tak van sport. Kippen. In 
Bitgummole. 
 
Post/Sier-duiven, Parkieten, tropische vogels, best wel bekend, maar kippen? 
Nee, niet echt. Vandaar de uitdaging. Nadat ik me een aantal maanden had 
ingelezen in de kippenmaterie en de hobby, nam ik het besluit om over te 
stappen naar de Hollandse Krielen. Aangezien mijn ogen veel groter zijn dan 
mijn hokken moet ik er voor waken dat ik me beperk tot één kleur en één ras. 
Een beetje zelfdiscipline is nooit weg nietwaar… 

 
Na de keuze voor Hollandse Krielen 
kom je dan voor de volgende keuze, 
namelijk welke kleur. Ik wist niet dat 
dit ras er was in zoveel kleurslagen. 
Uiteindelijk besloot ik om de 
kleurslag Parelgrijskoekoek aan te 
schaffen. Aan te schaffen…. dat was 
al wat moeilijker dan ik dacht want 
deze  
 



kleurslag blijkt niet erg verbreid voor 
te komen. Maar met hulp van Arjen de 
Jong en Bram Timmermans van de 
HKC kwam ik in contact met de comb. 
Peter en Saskia de Vries te 
Vierpolders.Gebeld en na bijgepraat te 
hebben wilde deze kweker mij op weg 
helpen met twee trio’s in de kleurslag 
Parelgrijskoekoek. 
   
Sinds enkele weken zitten er twee triootjes vorstelijke kweektomen in mijn 
tot kippendomein omgebouwd tuinhuisje. Met daarin twee afdelingen en te 
delen naar vier. Niet groot maar groot genoeg en gerieflijk. En zo te zien 
hebben ze het erg naar de zin. En ik ook trouwens. Prachtig ras en natuurlijk 
gaan we proberen om daar in 2022 iets moois uit te laten komen. Aan mij zal 
het niet liggen. Op de laatste Frisiashow heb ik erg genoten van de daar 
ingezonden dieren. De show beviel mij. Lekker ruim tussen de kooien, goed 
verlichte accommodatie, ontspannen sfeer. Inmiddels ben ik natuurlijk lid 
geworden van PKV Frisia. Dat is een must… En ook van de Hollandse 
Krielen club natuurlijk. Dat is min of meer een voorwaarde om aan mooi 
fokkersmateriaal te komen. 
 
En dan nu de dieren verzorgen en in conditie houden. Gezond houden in een 
schone omgeving en er voor zorgen dat het aan niets ontbreekt. Ik had 
maanden geleden al eens bij hobbymensen een Blauwzilver haantje gekocht 
en op weer een ander adres drie witpatrijs hennetjes. Dat viertal vermaakt 
zich opperbest in een ruime buitenvoliere met aangrenzend nachthok. 
Hartstikke tamme dieren. Wanneer ik de deur open dan moet ik voorzichtig 
zijn om er niet op te gaan staan. Ze zijn aan de leg en eitjes liggen nu in twee 
broedmachines. Een geleend exemplaar volautomatisch en een gekocht 
exemplaar, ook volautomatisch. Ik hou van volautomatische techniek. Maar 
wel in de gaten houden. Hiermee wil ik in deze wintermaanden wat ervaring 
op doen. Eieren laten uitkomen, (dat hopen we tenminste) overbrengen naar 
een rennetje met warmteplaat. En dat alles binnenshuis. Gelukkig hebben we 
daar ook wat ruimte voor. Wellicht leest u in een volgende aflevering wat het 
is geworden. De kruising tussen deze haan en hennetjes is dan misschien niet 
een voor de hand liggende maar om bij te leren best te doen. 
Volgend jaar natuurlijk het echte werk met de Parelgrijskoekoek. Ook dat 
leest of hoort u misschien wel hoe dat afloopt. Ik vind het een mooie 
uitdaging en ik merk nu al dat er altijd mensen binnen de vereniging zijn die 
je verder willen helpen. Omdat de secretaris op dit artikeltje zit te wachten 
wil ik hierbij even laten. Maar dan heb ik in ieder geval aan mijn 
gevoelsmatige verplichting voldaan om mijzelf even aan u voor te stellen. 
Dan hebt u straks niet iets van “wie is dat ju”….. 
      Jan Weistra  



 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
Het bestuur van P.K.V. Frisia Dokkum e.o. 

wenst iedereen een goede Kerst en een  
gezond en gelukkig  2022 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
Noflike Krystdagen en in Lokkich Nijjier! 
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